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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele de la metrou vor declanşa greva generală „începând de miercuri, în fiecare zi”/ Firea: Noul 
ministru al Transporturilor şi şefii Metrorex să dialogheze 
Sindicatele de la metrou vor declanşa greva începând de miercuri 21 noiembrie, zilnic, între orele 4:00 şi 16:00, 
informează un comunicat al USLM. 
„Referitor la Comunicatul de presa Metrorex prin care opinia publică a fost informată că „Tribunalul Bucureşti a 
declarat nelegală greva de avertisment”, vă comunicam şi alte câteva detalii privind decizia Tribunalului Bucuresti: 
„ ... respinge cererea de încetare a continuării acţiunilor de grevă intemeiate pe greva de avertisment ca prematur 
formulată”, precum şi „ ... respinge in rest actiunea (Metrorex) ca fiind neintemeiata”. În aceste condiţii, conform 
adresei USLM nr. 324/16.11.2018, inregistrata la Metrorex sub nr. 3858/16.11.2018, miercuri 21.11.2018, la 
metrou va fi declansata greva propriu-zisa pe termen nelimitat, zilnic intre orele 4:00 – 16:00. În conformitate cu 
legea avem acest drept”, arată comunicatul sindicatului. 
Sindicaliştii spun că sunt dispuşi în continuare la negocieri, „mai ales că din informaţiile difuzate în presă, chiar azi 
urmeaza a fi schimbata atat conducerea Ministerului cat si cea executivă, conditii in care suntem nevoiti sa 
asteptam intalnirea cu noile organe de conducere si apoi ne vom pronunta daca sau nu vom declansa greva 
propriu-zisa”, mai arată comunicatul. 
Firea: Noul ministru al Transporturilor şi şefii Metrorex să dialogheze 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a anunţat, luni, referitor la greva anunţată de sindicatele de la 
metrou pentru miercuri, că noul ministru al Transporturilor, Lia Olguţa Vasilescu, şi conducerea Metrorex trebuie 
să găsească o cale de a dialoga. 
"Noul ministrul al Transporturilor, doamna Olguţa Vasilescu, împreună cu conducerea Metrorex sunt sigură că vor 
genera un dialog. Avem la Primărie mijloacele să modernizăm staţiile. Ne menţinem disponibilitatea de a prelua 
Metrorex la Primăria Capitalei, pentru că este parte urbană a transportului bucureştean", a declarat Gabriela 
Firea, după şedinţa Comitetului Executiv Naţional PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă anunţă schimbările din componenţa Guvernului: Vasilescu preia Transporturile, Budăi - Munca, iar 
Bădălău - Economia/ Prim-ministrul, despre numirea lui Laufer: Nu privesc înapoi 
Viorica Dăncilă anunţă schimbările din Guvern: L. Olguţa Vasilescu - Transporturi, Marius Budăi - Min. Muncii, N. 
Bădălău - Economie, Alexandru Petrescu - Comunicaţii, Daniel Breaz - Ministerul Culturii, Min Tineretului şi 
Sportului - Bogdan Matei, Ministerul Dezvoltării - Ilan Laufer, Ministerul Apărării - Gabriel Leş. 
„La ministerul Transporturilor, Lia Olguţa Vasilescu. Am văzut că are capacitatea de a duce la bun sfârşit proiecte 
pentru România, cum ar fi Legea pensiilor. Sperăm ca experienţa sa în cadrul Ministerului Muncii să fie reflectat şi 
în Ministerul Transporturilor. Am propus pentru Ministerul Muncii pe Marius Budăi. Acesta e şeful Comisiei 
pentru buget finanţe şi bănci şi e dublat de experienţa pe care o are în administraţie. La Ministerul 
Economiei nominalizarea este Niculae Bădălău. Am considerat că este nevoie de o persoană cu autoritatea pentru 
a accelera proiectele", a anunţat premierul Viorica Dăncilă. 
Aceasta a făcut publice şi deciziile privind portofoliile de la Cultură, Comunicaţii şi Dezvoltare. 
„Alexandru Petrescu este nominalizarea la Ministerul Comunicaţiilor. La Ministerul Culturii este Daniel Breaz. Cred 
că avem nevoie de rogurozitatea matematică a acestui profesor care să mişte lucrurile în bine. Dl Bogdan Matei la 
Ministerul Tineretului şi Sporturilor. Am propus revenirea unui fost ministru, este vorba de Ilan Laufer. Vreau să îi 
mulţumesc dl Fifor pentru activitatea sa. Lasă un minister la cheie, iar pentru acest minister l-am propus pe dl 
Gabriel Leş, care a mai fost la Apărare", a mai spus Dăncilă. 
Dăncilă, despre numirea lui Laufer în Guvern: Nu privesc înapoi 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat luni, referitor la numirea lui Ilan Laufer în Guvern că preferă să nu privească în 
trecut, având în vedere că Laufer a mai fost în Cabinetul PSD în 2017, când premier era Mihai Tudose. 
„Am venit cu aceste propuneri, tocmai pentru că avem nevoie de experienţa unor oameni care au mai fost 
miniştri. Avem nevoie de oameni cu experienţă, care să ştie să ducă negocierile cu dosarele aflate pe masa de 
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lucru, în perioada preşedinţiei Consiliului UE", a declarat Viorica Dăncilă, răspunzînd la o întrebare cu privire la 
numirea lui Ilan Laufer în Cabinet. 
„Eu vreau să nu privesc înapoi. Eu vreau să privesc spre viitor. Eu cred că vor performa în această echipă şi faptul 
trebuie să arate că sunt în stare să îşi ducă la îndeplinire programul de guvernare, vor fi un stimulent pentru ei", a 
mai spus premierul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primarul general a demisionat din funcţia de vicepreşedinte al PSD/ Conducerea organizaţiei Gabrielei Firea, 
DIZOLVATĂ/ Primele declaraţii: Un domn de la PRM şi unul de la PDL conduc partidul 
Gabriela Firea confirmă demisia din funcţia de vicepreşedinte PSD, spunând că este o decizie firească faţă de ce s-
a întâmplat în CEx PSD. 
"Vicepreşedinte al PSD pentru regiunea Bucureşti-Ilfov ca o reacţie firească şi solidară cu toţi colegii mei din 
Bucueşti-Ilfov. Eu mi-am dat azi dimineaţă demisia din funcţia de preşedinte interimar al PSD Bucureşti. În ceea ce 
priveşte Ilfov mi s-a spus în cadrul CEx că eu sunt vinovată că nu am reuşit să îi opresc pe cei de la Ilfov să îşi dea 
demisia. Nu aveam cum să pun capăt acestui demers, ei au vrut să reacţioneze la faptul că erau chemaţi la Kiseleff 
şi erau îndrumaţi să ceară demisia mea, să facă afirmaţii împotriva mea. Au avut coloană vertebrală şi s-a supus la 
vot dizolvarea organizaţiei judeţene PSD Ilfov", a spus Gabriela Firea. 
Aceasta spune că Liviu Dragnea a vrut să scape de persoana sa. 
"Este tot o răzbunare. E clar că dl Dragnea a vrut să scape de mine din BEx. Nu aveam cum să îmi păstrez această 
funcţie. Am demonstrat că nu funcţia face pe om. Acum s-a pus capăt. S-a închis un capitol din viaţa mea. Sunt 
simplu membru. Sub nicio formă nu se pune problema să îmi dau demisia (din PSD – n.r.). Am văzut declaraţii că 
am făcut afirmaţii împotriva managementului domnului Dragnea pentru a forţa o excludere. Nu este adevărat. 
Am pierdut toate funcţiile de conducere, dovadă că nu mă agăţ de funcţii", a mai spus Firea. 
Firea: Un domn de la PRM şi unul de la PDL conduc PSD 
Gabriela Firea a acuzat luni, după şedinţa CEx a PSD, că partidul a ajuns să fie condus de un om venit de la PRM şi 
unul de la PDL, făcând referire la Codrin Ştefănescu şi Liviu Dragnea. Aceasta a mai spus că Mihai Tudose, Robert 
Negoiţă şi Paul Stănescu au votat împotriva deciziilor ce o vizau. 
"Un domn venit de la PRM, conduce alături de alt domn venit de la PDL, PSD. Nu e o pagină prea albă a PSD, dar 
asta este viaţa", a spus primarul general al Capitalei. 
"E un rău pe care îl facem bucureştenilor nevotând proiectele pentru Capitală. S-a văzut că am avut doi consilieri 
PSD care au vota împotriva bugetului pentru furnizarea de gaze. Sunt doi colegi care au votat şi împotriva 
subvenţiei la transport. Acei doi consilieri generali ai PSD trebuiau excluşi din partid, însă acest lucru nu s-a 
întâmplat. (...) Unii colegi au fost puşi în situaţia de a vota împotriva mea. Am văzut şi ceva tristeţe în ochii unora. 
Nu sunt de acord că dacă epuizezi toate etapele statutare şi dialogul interuman cu preşedintele partidului, cu 
colegii taci", a spus Gabriela Firea. 
Întrebată cine a votat împotrivă, aceasta a spus: "Au fost câţiva colegi, dl Stănescu, dl Ciolacu, dl Tudose, dl 
Negoiţă care nu cred că ieşise din sală. Au fost care au votat împotrivă sau s-au abţinut. Dl Paul Stănescu a rămas 
pe nedrept fără poziţia de de vicepremier şi ministrul al Dezvoltării Regionale. Cred că nu era cazul să pierdem 
atâtea ore. Se putea anunţa după prima jumătate de oră". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Fifor a fost numit preşedinte interimar al Consiliului Naţional al PSD 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat luni, după şedinţa Comitetului Executiv, că Mihai Fifor a fost propus 
pentru funcţia de preşedinte interimar al Consiliului Naţional al PSD, iar pe Codrin Ştefănescu l-a propus secretar 
general interimar. 
"L-am propus pe Mihai Fifor ca preşedinte interimar al Consiliului Naţional al PSD, având speranţa că va organiza 
foarte rapid departamentele partidului. În oglindă cu fiecare minister va fi un departament care va furniza 
informaţii şi va face informări către premier. Tot azi l-am propus pe Codrin Ştefănescu ca secretar general 
interimar. S-a discutat şi despre situaţia de la Ilfov, despre situaţia de la Bucureşti ar trebuie să dicutăm după 
demisia doamnei Firea din funcţia de preşedinte interimar la Bucureşti", a declarat Liviu Dragnea. 
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"S-a discutat despre Ilfov pentru că acolo s-a întâmplat ceva inacceptabil, toţi parlamenmtarii PSD şi-au dat 
demisia în bloc. Sigur doamna Firea a spus că nu ştia. A fost o acţiune de neacceptare pentru că este poate cel mai 
grav lucru pe care îl poate face un preşedinte de organizaţie, să îndemne să îşi dea demisia", a mai spus Dragnea 
Acesta a anunţat că s-a votat dizolvarea Biroului Permanent Judeţean Ilfov. "Sperăm săptămâna viitoare să avem 
o conducere interimară care să reorganizeze activitatea în Ilfov. S-a propus retragerea sprijinului politic a doamnei 
Firea pentru funcţia de vicepreţedinte PSD. Eu nu am supus la vot această propunere. Ulterior doamna Firea a 
spus că va demisiona din funcţie". 
"Eu în continuare sper ca cele spune în şedinţă să fie lucruri spuse cu bună credinţă şi seriozitate. Am mai citit prin 
presă despre nişte intenţii ale unor colegi să semneze demisii în alb să fie doar zvonuri şi să nu se transpună în 
realitate, pentru că acest lucru nu poate fi justificat şi explicat de nimeni care generează aceste acţiuni", a afirmat 
Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea pensiilor nu a putut fi votată în Senat din cauza lipsei de cvorum 
Senatul nu a putut dezbate şi vota, luni, proiectul de lege privind sistemul public de pensii, din cauza lipsei de 
cvorum. După o şedinţă de consultări a liderilor de grup, în plen s-au înregistrat doar 27 de senatori prezenţi. 
Proiectul legislativ urmează să fie dezbătut şi votat de Senar miercuri. 
„Dat fiind faptul că majoritatea colegilor de la PSD au părăsit sala o să vă rog să dăm un vot pentru a vedea dacă 
mai există cvorum de şedinţă. 27 de senatori prezenţi. Ne pare rău, la punctul 15 chiar era o lege importantă, 
Legea pensiilor. E mare păcat că PSD nu a stat să susţină această iniţiativă legislativă. Declar şedinţa închisă”, a 
afirmat preşedintele de şedinţă, senatorul PNL Alina Gorghiu, în timpul dezbaterilor. 
Senatorul PNL Marcel Vela a afirmat în plenul Senatului că social-democraţii au părăsit sala „într-un mod 
nedemocratic”. 
„Pe procedură aş dori să vă spun că nu este corect ce se întâmplă aici. La punctul 15 era pe ordinea de zi pentru 
analiză, dezbatere şi vor proiectul de lege privind sistemul public de pensii. Regretăm că parlamentarii majorităţii 
au părăsit sala în asemenea mod neprincipial, necolegial şi nedemocratic”, a declarat Vela, la finalul şedinţei de 
plen. 
De asemenea, senatorul USR Florina Presadă a susţinut că proiectul legislativ ptivind sistemul public de pensii 
merita mai multă atenţie. 
„Nu pot să nu remarc că e a nu ştiu câta oară că atunci când e vorba de împărţit portofolii şi Ministere, PSD alege 
să se ducă şi să negocieze în loc să fie aici în plenul Senatului să dezbatem legi, mai ales că vorbim despre o lege 
atât de importantă cum este legea pensiilor. Cred că această lege merita mai multă atenţie”, a declarat, în plen, 
Florina Presadă. 
Senatorul PSD Elena Craioveanu a afirmat că Legea pensiilor va fi votată în plenul de miercuri. 
„Este 6 fără 15 (17.45-n.r) şi noi suntem abia la punctul 9, deci e puţin probabil să fi ajuns la punctul 15. Nu 
puteam să prelungim programul. Nu este nicio grabă. Miercuri putem să dezbatem această lege, ceea ce şi vom 
face”, a anunţat Elena Craioveanu, în plen. 
Întrebat dacă PSD a pierdut majoritate în Senat, Liviu Pop a răspuns: „Nu am pierdut majoritatea în Senat. Din 
păcate cei din opoziţie au văzut interesul politic îndreptat împotriva interesului educaţiei din România până la 
urmă.(...) E important să facem politica şcolii, nu politică în şcoală. Cei păcate cei din USR şi o parte din PNL au 
văzut acest aspect ca o răzbunare, împotriva elecvilor din România”. 
Comisia pentru muncă a Senatului a adoptat, săptãmâna trecută, un raport de admitere cu amendamente la 
proiectul legislativ privind sistemul public de pensii. S-au înregistrat 6 voturi „pentru” şi 3 abţineri. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat că amendamentele PNL şi UDMR adoptate în cadrul comisiei au 
vizat „doar unele scăpări” în textul propus de Guvern. 
„Modificări - să spunem scăpãri ale noastre din lege, cu care am fost de acord să treacă pentru că vrem o lege mai 
bună. Nu am acceptat niciun fel de amendament care ar fi avut un impact mai mare, pentru că orice ban în plus 
(...) peste suma deja dublă a bugetului asigurărilor ar duce la inaplicarea legii şi cred că nu ne dorim niciunii acest 
lucru. Ne dorim pensii dublate faţă de 2016 şi, prin această lege, asta se întâmplã", a afirmat Olguţa Vasilescu, 
după finalizarea dezbaterilor şi votului din Comisia de muncă. 
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Potrivit unui amendament adoptat de Comisia de muncă a Senatului, „în sistemul public de pensii este 
considerată perioadă asimilată cea în care asiguratul a beneficiat, începând cu 1 ianuarie 2006, de concediu 
pentru creşterea copilului în vârstã de până la 2 ani sau în cazul copilului cu handicap de până la 7 ani”. În varianta 
propusă de Guvern, (faţă de 3 ani cât era în varianta Guvernului). 
Guvernul a adoptat, pe 10 octombrie, în şedinţă, noul proiect al Legii Pensiilor, documentul având şi avizul 
Consiliului Economic şi Social. 
Proiectul de lege, înregistrat în procedură de urgenţă în Parlament, urmează să fie dezbătut şi votat, aşadar, 
miercuri, în plenul Senatului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 După un MCV critic şi o rezoluţie privind statul de drept, Věra Jourová - comisarul pentru justiţie - se află la 
Bucureşti. Întâlniri cu Iohannis şi Toader 
Comisarul european pentru justiţie, Věra Jourová, se află la Bucureşti, luni şi marţi, având programate întâlniri cu 
preşedintele Klaus Iohannis, cu ministrul Justiţiei Tudorel Toader, cu preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 
Cristina Tarcea, dar şi cu ministrul de Finanţe. 
Comisarul european, Věra Jourová, responsabil pentru justiţie, consumatori şi egalitatea de gen, se află într-o 
vizită oficială la Bucureşti, în perioada 19-20 noiembrie 2018, potrivit unui comunicat de presă al reprezentanţei 
Comisiei Europene în România. 
Înaltul oficial european se va întâlni cu preşedintele României Klaus Iohannis, cu ministrul Justiţiei Tudorel Toader, 
cu ministrul Finanţelor Publice Eugen Teodorovici, cu preşedintele Autorităţii Naţionale pentru Protecţia 
Consumatorilor (ANPC) Marius Pîrvu şi cu preşedintele Autorităţii Naţionale de Supraveghere a Prelucrării Datelor 
cu Caracter Personal, Ancuţa Gianina Opre. 
"Scopul vizitei este de a discuta despre priorităţile pentru domeniul justiţiei în contextul viitoarei Preşedinţii a 
Consiliului Uniunii Europene şi despre evoluţiile din sistemul judiciar din România", potrivit sursei citate. 
Marţi, comisarul european va deschide dialogul cu consumatorii privind "Noile avantaje pentru consumatori", 
ulterior oficialul european se va întâlni cu preşedintele ANPC, pentru a discuta despre dosare cheie în domeniul 
protecţiei consumatorului, iar apoi va avea o întrevedere cu Cristina Tarcea, preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi 
Justiţie. De asemenea, comisarul european va avea un discurs de deschidere în cadrul mesei rotunde 
internaţionale cu privire la situaţia copiilor abandonaţi ca urmare a mobilităţii internaţionale, eveniment organizat 
de Administraţia Prezidenţială. 
Vizita comisarului european vine în condiţiile în care, săptămâna trecută, Comisia Europeană a publicat raportul 
MCV şi a recomandat României să elaboreze un cadru legal care să permită supravegherea eficientă a activităţilor 
serviciilor de informaţii şi a colaborării acestora cu instituţiile judiciare. Pe de altă parte, adoptarea legilor justiţiei 
şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra DNA, au generat dubii privind 
ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, a mai anunţat Comisia Europeană, recomandând în raportul 
MCV suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisarul european pentru Justiție, interviu exclusiv. Mesaj pentru români 
România se îndreaptă în pas alergător spre preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. O funcţie pe care o va ocupa 
în premieră la 12 ani după aderarea la UE. 12 ani şi parcă tot nu suntem pregătiţi să ne asumăm locul şoferului în 
această maşinărie care conduce destinele a 28 de ţări şi a jumătate de miliard de oameni. În România, înaintea 
acestui moment crucial, prevalează discursul antieuropean şi interesele de partid. Atât de mult încât am ajuns să 
fim ţinta ironiilor. „Sperăm că măsurile pe care le convenim acum cu autorităţile române vor dura mai mult decât 
guvernele României”, spune comisarul european pentru Justiţie în exclusivitate pentru Digi24. 
Alexandra Albu, jurnalist Digi24: Ce le-ați transmite românilor care sunt îngrijorați de faptul că țara lor nu este 
pregătită pentru a prelua Președinția Consiliului Uniunii Europene? 
Vera Jourova, comisarul european pentru Justiţie: „Președinția” înseamnă că Guvernul României se va afla în 
prim-planul uneia dintre cele mai importante perioade ale acestui mandat al Comisiei Europene (care se încheie în 
noiembrie, 2019). În multe privințe, va fi o Președinție istorică. Pentru multe dintre inițiative, Președinția română 
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va reprezenta ultima șansă de a obține rezultate concrete pentru cetățeni și există multe dosare importante ce au 
drept scop consolidarea protecției consumatorilor sau securității cetățenilor, atât în mediul online, cât și offline. 
Brexit-ul se va întâmpla în timpul Președinției României, la fel ca Summit-ul important de la Sibiu care va modela 
viitorul Europei. În cele din urmă, alegerile pentru Parlamentul European vor avea loc în contextul acestui mandat, 
iar ele vor decide viitoarea agendă europeană. 
Știu că pregătirile pentru Președinția României au început cu multe luni în urmă, așa că aștept ca aceasta să fie pe 
deplin operațională din prima zi. Pot asigura cetățenii români că Guvernul nu este singur. Vizita mea aici constă în 
principal în a înțelege cum decurg pregătirile și ce poate face Comisia pentru a ajuta. Sper că Guvernul va depune 
toate eforturile pentru ca această Președinție să fie una de succes. 
Alexandra Albu: Cum ați descrie cooperarea cu autoritățile române în ultimul an? 
Vera Jourova: Am lucrat îndeaproape cu autoritățile române, atât colegul meu, prim-vicepreședintele Comisiei, 
Frans Timmermans, cât și eu personal. În ciuda numeroaselor consultări, regretăm că guvernul român s-a angajat 
în anumite schimbări care pun sub semnul întrebării progresul obținut în 11 ani de la aderare. Eu și generațiile mai 
în vârstă de români ne amintim foarte bine sistemul în care conducerea unui partid unic desemna judecători, 
procurori, sau chiar dicta sentințe. Românii au luptat pentru a trăi într-o democrație unde instanțele de judecată 
sunt independente față de schimbarea politică. Orice reformă care ar aduce România mai aproape de trecut nu 
este, în mod cert, un pas în direcția potrivită. De cealaltă parte, am rămas impresionată de societatea 
românească. Frecvența demonstrațiilor au arătat că românii continuă să creadă că nu ar trebui să existe toleranță 
pentru corupție, susținând pe deplin independența sistemului judiciar. 
Alexandra Albu: Cum a fost afectată imaginea României de discursul anti-UE al unor politicieni români? 
Vera Jourova: E în regulă să fii critic, asta chiar este necesar pentru a păstra viu proiectul nostru comun. Aș spune 
însă că acest discurs anti-UE nu este constructiv, ci mai degrabă încearcă să folosească instituțiile Uniunii 
Europene drept țapi ispășitori. În primul rând, a da vina pe altcineva nu a rezolvat niciodată problemele. În al 
doilea rând, Uniunea Europeană este și România. Guvernul stă la aceeași masă cu celelalte guverne din statele 
membre, iar Comisia acționează drept gardian independent al tratatelor. O instanță românească e o instanță 
europeană, pentru că sentințele românești trebuie respectate în toată Uniunea. Așa că, în loc să învinuim, aș 
sugera o abordare mai constructivă și mai mult dialog. Asta este cheia colaborării într-o Uniune Europeană 
diversă, la fel cum este și încrederea reciprocă în sistemele noastre fără de care Piața Unică Europeană s-ar 
destrăma. 
Alexandra Albu: Care este mesajul dumneavoastră către autoritățile române? 
Vera Jourova: Situația din România privind reformele din sistemul judiciar și lupta împotriva corupției este 
îngrijorătoare și eu, alături de Comisia Europeană, am evidențiat problemele în repetate rânduri. Mesajul meu 
principal este că România încă are șansa de a corecta situația. Ce trebuie făcut acum este foarte clar, tocmai ce 
am punctat în detaliu recomandările în raportul de săptămâna trecută. Așadar, mesajul meu este: haideți să 
discutăm și să ne ascultăm unii pe alții pentru a găsi soluții benefice pentru români și europeni și care vor dura 
mai mult decât următoarea schimbare de guvern. Am trăit și am lucrat în România cu mai mulți ani în urmă; este 
o țară dragă mie și îmi doresc ce e mai bine pentru cetățenii ei și pentru parcursul său în Uniunea Europeană. 
Alexandra Albu: Ce mesaj aveți pentru români în contextul tonului agresiv folosit de politicieni împotriva Uniunii 
Europene? 
Vera Jourova: Este întotdeauna mai ușor pentru politicieni sa dea vina pe „Bruxelles" sau pe instituţiile europene. 
Această metodă nu este una nouă, este luată din modul de lucru al altor lideri care au încercat o abordare mai 
autoritară. Să dea vina pe cineva sau ceva care este departe, într-o oarecare măsură străin. Acest fapt trădează o 
mare neînțelegere, și anume, că UE suntem "noi". Suntem uniți printr-un set de reguli și valori comune care ne-au 
ajutat să devenim un model de libertate și prosperitate. Ce mă liniștește este faptul că majoritatea românilor 
continuă să aibă o percepție pozitivă asupra Uniunii Europene. 
Alexandra Albu: Credeți că România va putea să întoarcă lucrurile în favoarea sa și să îndeplinească toate 
recomandările din cadrul raportului MCV până la finalul acestei Comisii? 
Vera Jourova: Guverne românești successive au făcut progrese în ultimii 10 ani și, în ianuarie 2017, eram de altfel 
destul de aproape de linia de sosire. Din păcate în ultimul an, pașii înapoi au inversat mare parte din progresul 
atins înainte. Acum totul se află în mâinile guvernului român. Suntem foarte transparenți în ceea ce ne dorim: ne 
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dorim un sistem judiciar independent pe care oamenii să se poată baza și în al cărei verdict să aibă încredere. Vom 
continua să urmărim îndeaproape toate modificările și să evaluăm situația înainte de finalul mandatului acestei 
Comisii. Avem nevoie ca schimbările să aibă loc rapid. 
Alexandra Albu: Sunt aceste recomandări obligatorii și ce se întâmplă dacă România nu le îndeplinește? 
Vera Jourova: Când România a intrat in UE, a făcut o serie de promisiuni în fața Uniunii Europene de a-și 
îmbunătăți sistemul judiciar și de a intensifica lupa împotriva corupției. Nu în beneficiul UE, ci pentru cetățenii săi. 
Aș vrea să încurajez Guvernul să își onoreze acest angajament în fața UE și a cetățenilor ei. Să închideți acest 
capitol care creează atât de multe tensiuni fără a fi necesare și să începem să lucrăm împreună pentru a consolida 
Uniunea noastră. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 CSM: Aviz negativ la revocarea lui Lazar. Doar Toader a votat impotriva 
Sectia de procurori a CSM a dat aviz negativ, luni, cererii ministrului Justitiei de revocare din functie a procurorului 
general. Au fost 5 voturi pentru avizul negativ la cererea lui Toader, ministrul fiind singurul care a votat impotriva. 
Decizia a venit dupa ce timp de peste doua ore Tudorel Toader si Augustin Lazar si-au prezentat fiecare 
argumentele in sedinta de azi. 
Toader a citit o ora din raportul de 63 de pagini, reluand enumerarea celor 20 de "capete de acuzare". Ministrul a 
facut o serie de atacuri atat la adresa lui Augustin Lazar, cat si a membrilor CSM. De exemplu, pe Lazar il acuza ca 
"ati trimis in judecata oameni nevinovati", iar pe cei de la CSM ca oricum stie ca sunt intr-un fel de conspiratie si 
vor da aviz negativ. 
In plus, ministrul Justitiei a opinat ca avizul CSM nici n-ar mai trebui sa existe: "In Statele Unite procurorul a fost 
demis. Sau in Germania. La noi trage de proceduri". Este o afirmatie in contradictie cu recomandarile din raportul 
MCV publicat saptamana de Comisia Europeana. In acelasi raport se cerea ferm sa fie suspendate de indata 
procedurile de numire/revocare in curs de desfasurare a procurorilor-sefi. 
Intrebat de procurorii CSM despre temeiul legal al evaluarii si daca are de gand sa respecte recomandarile MCV, 
Toader a raspuns extrem de acid, aratand ca nu el este cel care trebuie interogat, ci Lazar. 
Cat despre MCV, ministrul Justitiei a aratat ca, de vreme ce isi mentine decizia de revocare, este clar ca nu 
respecta recomandarile CE. 
De cealalta parte, Augustin Lazar a atacat cererea de revocare, aratand ca este nelegala, ca Toader si-a depasit 
atributiile in mod abuziv si ca raportul este doar o insailare de pareri si insinuari sau fapte care nu au nicio 
legatura cu realitatea. 
Lazar ataca in CSM cererea de revocare despre care spune ca e nelegala si ne duce cu zeci de ani in urma. Intrebat 
daca respecta MCV, Toader s-a lansat in jigniri si acuzatii 
Ce va face Iohannis 
Avizul CSM este consultativ, iar decizia e la Klaus Iohannis. 
Amintim ca, printre concluziile dure ale raportului MCV, se cerea "suspendarea imediata a tuturor procedurilor de 
numire si destituire a procurorilor-sefi", "reluarea procedurilor de numire a unui procuror-sef la DNA cu 
experienta dovedita in anchetarea cazurilor de coruptie si cu un mandat clar ca DNA va continua sa faca 
investigatii anticoruptie profesioniste, independente si non-partizane", precum si "respectarea opiniilor negative 
ale CSM privind numirea si revocarea procurorilor pe posturi de management". 
Dupa prezentarea raportului, presedintele Klaus Iohannis a fost intrebat ce va face cu numirea Ancai Florea la 
sefia DNA si revocarea lui Augustin Lazar de la Parchetul General. 
"Le voi analiza cu marea atentie si in lumina acestor recomandari", a raspuns atunci Iohannis. 
In plus, Lazar a contestat in instanta procedura initiata de Toader. Curtea de Apel Alba Iulia a stabilit, pentru 20 
noiembrie, judecarea cererii de suspendare a procedurii de revocare din functie a procurorului Lazar. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Forumul Judecatorilor face apel la CSM, Parlament si Guvern pentru respectarea obligatiilor asumate de 
Romania in cadrul UE 
Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania (FJR) face apel catre CSM, Parlament si Guvern sa respecte imediat 
obligatiile asumate de Romania in cadrul UE si al Consiliului Europei, respectiv avizele Comisiei de la Venetia, 
raportul ad-hoc privind reformele Justitiei din Romania adoptat de GRECO, dar si ultimul raport MCV. 
"Orice intarziere in conformare este de natura a produce prejudicii iremediabile si a periclita viitorul Romaniei in 
cadrul structurilor europene", atrage atentia asociatia. 
Vezi si: 
Comisia de la Venetia: Modificarea Codurilor Penale si a Legilor Justitiei slabeste lupta anticoruptie 

 Timmermans a prezentat raportul MCV: Romania a facut foarte putine progrese, aproape deloc in ultimul 
an. Ar fi o tragedie sa mearga in directia opusa 

 GRECO a adoptat un nou raport privind reformele justitiei si cere Romaniei explicatii scrise 
Intr-un comunicat de presa remis luni Ziare.com, FJR aminteste de raportul MCV prezentat in 13 noiembrie de 
prim-vicepresedintele Comisiei Europene Frans Timmermans, extrem de dur la adresa Romaniei, dar si de reactia 
Consiliului Superior al Magistraturii privind raportul. 
Vezi si CSM acuza erori grave in raportul MCV. Cum s-a adoptat pozitia oficiala in Consiliu e cel putin bizar 
"In ceea ce priveste reactia Consiliului Superior al Magistraturii la duritatea fara precedent a concluziilor acestui 
raport, printr-un comunicat emis la 14.11.2018, acesta apreciaza ca 'in cadrul procedurilor privind adoptarea 
legilor justitiei, Consiliul Superior al Magistraturii a avut o atitudine pozitiva, formuland numeroase propuneri 
menite sa imbunatateasca reglementarile legale in domeniu, multe dintre acestea fiind, de altfel, insusite in 
procesul legislativ'. 
Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania reaminteste opiniei publice ca, independent de declaratiile asumate 
la nivel strict individual de catre membri ai CSM, prin Hotararea Plenului nr. 974 din 28.09.2017, acesta a statuat 
institutional ca 'proiectul (de modificare a legilor justitiei) se inscrie intr-o tendinta de evident regres si ca viciile 
grave de fond ale proiectului impun avizarea negativa a acestuia'. 
Atitudinea pretins 'pozitiva' a CSM fata de aceste proiecte de legi este contrazisa de insusi penultimul paragraf al 
anexei acestei hotarari, care invedereaza ca, 'in ansamblu, viciile de neconstitutionalitate semnalate si 
disfunctionalitatile pe care multe dintre prevederile proiectului le-ar putea genera in organizarea si functionarea 
sistemului judiciar nu permit o solutie de avizare favorabila, cu observatii'", se arata in document. 
De asemenea, FJR aminteste si de raportul privind Romania adoptat de Grupul de state impotriva coruptiei 
(GRECO), la reuniunea plenara, de la Strasbourg, din 19-23 martie 2018. 
In raport era criticata infiintarea sectiei speciale pentru anchetarea magistratilor: "sectia pare ca o anomalie in 
actuala structura institutionala, in special din cauza (i) faptului ca nu au existat date sau evaluari specifice care sa 
demonstreze existenta unor probleme structurale in justitie care sa justifice o astfel de initiativa; (ii) din cauza 
modului in care este desemnata conducerea si a (iii) faptului ca aceasta sectie nu ar avea la dispozitie anchetatori 
si intrumente de investigatie adecvate, spre deosebire de alte organe de urmarire penala specializate". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCR discută, marţi, sesizarea PNL la Legea privind protecţia datelor cu caracter personal 
CCR dezbate, marţi, sesizarea PNL asupra Legii privind protecţia persoanelor fizice referitor la prelucrarea datelor 
cu caracter personal de către autorităţile competente, prin care operatorii sunt obligaţi să informeze, în cel mult 
60 de zile, persoanele vizate că sunt interceptate. 
"Obiecţia de neconstituţionalitate a Legii privind protecţia persoanelor fizice referitor la prelucrarea datelor cu 
caracter personal de către autorităţile competente în scopul prevenirii, descoperirii, cercetării, urmăririi penale şi 
combaterea infracţiunilor sau al executării pedepselor, măsurilor educative şi de siguranţă, precum şi privind 
libera circulaţie a acestor date, obiecţie formulată de un număr de 63 de deputaţi aparţinând Grupului 
parlamentar al Partidului Naţional Liberal", prevede ordinea de zi a şedinţei Curţii Constituţionale, potrivit site-
ului instituţiei. 
Iniţiativa legislativă a senatorilor PSD Şerban Nicolae şi Adrian Nicolae Diaconu a fost adoptată de Camera 
Deputaţilor, în calitate de for decizional, pe data de 10 octombrie. 
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Liberalii au atacat la Curtea Constituţională pe 17 octombrie. 
În textul sesizării, PNL argumentează că Legea privind protecţia persoanelor fizice referitoare la prelucrarea 
datelor cu caracter personal încalcă dispoziţiile articolului 1, alineatul 3 din Constituţie, respectiv art. 145 din 
Codul de Procedură Penală. 
La art 1 al Legii fundamentale este prevăzut: "(3) România este stat de drept, democratic şi social, în care 
demnitatea omului, drepturile şi libertăţile cetăţenilor, libera dezvoltare a personalităţii umane, dreptatea şi 
pluralismul politic reprezintă valori supreme, în spiritul tradiţiilor democratice ale poporului român şi idealurilor 
Revoluţiei din decembrie 1989, şi sunt garantate". 
Totodată, art 145 din Codul de Procedură Penală invocat de liberali face referire, printre altele, la încetarea 
măsurii de supraveghere tehnică şi termenul de maximul 10 zile în care procurorul informează, în scris, pe fiecare 
subiect al unui mandat despre măsura de supraveghere tehnică ce a fost luată în privinţa sa. 
Astfel, PNL critică faptul că reglementarea legislativă trebuia să fie făcută printr-o lege organică şi nu ordinară, 
deoarece este vorba despre o referire la Codul de Procedură Penală. 
"Conform art. 58 alin. (3) din Legea nr. 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor 
normative «evenimentele legislative pot fi dispuse prin acte normative ulterioare de acelaşi nivel sau de nivel 
superior, având ca obiect exclusiv evenimentul respectiv, dar şi prin alte acte normative, care, în principal 
reglementează o anumită problematică, iar ca măsură conexă dispun asemenea evenimente pentru a asigura 
corelarea celor două acte normative interfente». Prin urmare, legea criticată trebuia să fie încadrată, în procedura 
legislativă, ca lege organică şi nu lege ordinară, deoarece obiectul de reglementare vizează modificarea implicită a 
Codului de Procedură Penală", potrivit textului sesizării depusă de PNL la CCR. 
De asemenea, PNL arată că Legea transpune în dreptul intern Directiva (UE) 2016/680 a Parlamentului European 
şi a Consiliului din 27 aprilie 2016 privind protecţia persoanelor fizice referitor la prelucrarea datelor cu caracter 
personal de către autorităţile competente în scopul prevenirii, depistării, investigării sau urmăririi penale a 
infracţiunilor sau al executării pedepselor şi privind libera circulaţie a acestor date şi de abrogare a Deciziei cadrul 
2008/977/JAI a Consiliului. 
Cu toate aceste, susţin liberalii, "dreptul intern, temeiul juridic sau măsura legislativă în cauză ar trebui să fie clare 
şi precise, iar aplicarea să fie previzibilă destinatarilor, în conformitate cu jurisprudenţa Curţii de Justiţie şi a Curţii 
Europene a Drepturilor Omului". 
PNL mai susţine că prevederile Legii adoptate de Parlament, pe care a sesizat-o la Curtea Constituţională, intră în 
contradicţie cu dispoziţiile Codului de Procedură Penală referitor la înştiinţarea persoanei care a fost sub 
supraveghere tehnică. 
"Analiza comparativă a soluţiei legislative propuse prin legea de transpunere la art. 12 alin (1)-(5), art. 13, art. 14. 
Art. 15 alin (1)-(5) şi art 16 determină afirmarea neconstituţionalităţii soluţiei legislative criticate, deoarece 
instituie proceduri şi termene care sunt vădit contradictorii cu norma în vigoare. Normele generează o modificare 
implicită a art. 145 din Codul de Procedură Penală, ceea ce creează impredictibilitate în aplicarea legii, fiind neclar 
dacă dreptul la informare al persoanei vizate de o prelucrare a datelor cu caracter personal (prin supraveghere 
tehnică) ia naştere ulterior încheierii activităţii pre prelucrare astfel cum dispune Codul de Procedură Penală sau 
în timpul activităţii de prelucrare a datelor cu caracter personal, cum prevăd normele mai sus citate", potrivit 
sursei citate. 
Prin urmare, liberalii susţin că Legea adoptată de Parlament care obligă autoritatea competentă să înştiinţeze 
persoana în cauză dacă a fost sau nu sub supraveghere tehnică încalcă dispoziţiile art. 145 din Codul de Procedură 
Penală. 
"Astfel, norma în vigoare (art. 145 Cod Procedură Penală) stabileşte declanşarea procedurii de informare a 
persoanei vizate în cel mult 10 zile de la data încetării măsurii supravegherii tehnice. În contracdicţie cu această 
normă, prin dispoziţiile art. 12 alin (1)-(5), art. 13, art. 14. Art. 15 alin (1)-(5), art 16 din legea criticată legiuitorul 
instituie proceduri care obligă autoritatea care instituie măsura de supraveghere tehnică (denumit în lege 
«operatorul») să procedeze la comunicarea unui răspuns către persoana vizată cu privire la existenţa sau 
inexistenţa unei proceduri de prelucrare a datelor vizate", conform sursei menţionate. 
În concluzie, mai spun liberalii "soluţia legislativă adoptată de Camera Deputaţilor, în calitate de cameră 
decizională, privind transpunerea directive încalcă, astfel, principiul securităţii juridice, consacrat pe calea 
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jurisprudenţei constituţionnale, deoarece norma de referinţă în materia prelucrării datelor cu caracter personal în 
cadrul procesului penal este Codul de Procedură Penală. În concordanţă cu preambulul directivei, pct. (33), 
transpunerea unor norme ale acesteia nu este necesară în măsura în care legislaţia internă a statului membru 
conţine deja norme care reglementează relaţiile sociale avute în vedere de directiva în cauză", potrivit sesizării 
PNL. 
Legea privind protecţia persoanelor fizice referitoare la prelucrarea datelor cu caracter personal de către 
autorităţile competente, adoptată de Camera Deputaţilor pe 10 octombrie, prevede obligaţia pentru operatori să 
informeze persoanele vizate că sunt interceptate în maxim 60 de zile calendaristice. 
"Operatorii sunt obligaţi să instituie măsurile organizatorice, tehnice şi de procedură pentru a furniza persoanei 
vizate informaţiile necesare şi pentru a asigura transmiterea unui răspuns în legătură cu prelucrările desfăşurate 
(…) sau în legătură cu notificarea persoanelor vizate în cazul apariţiei unui incident de securitate. Operatorul are 
obligaţia de a informa persoana vizată, în scris. Răspunsul se transmite în mod gratuit, în cel mult 60 de zile 
calendaristice", prevede articolul 12 din proiectul de lege. 
O altă prevedere din iniţiativa adoptată arată că operatorii sunt obligaţi să le comunice persoanelor vizate 
informaţii suplimentare, cum ar fi perioada în care aceştia vor fi interceptaţi. 
"La cerere, atunci când legea nu prevede altfel, operatorul comunică persoanei vizate următoarele informaţii 
suplimentare: Temeiul juridic al prelucrării; Perioada pentru care sunt stocate datele cu caracter personal sau, în 
cazul în care nu este posibil, criteriile utilizate pentru a stabili perioada respectivă; Dacă este cazul, categoriile de 
destinatari ai datelor cu caracter personal, inclusiv din state terţe sau organizaţii internaţionale; Orice alte 
informaţii suplimentare, în funcţie de specificul activităţilor de prelucrare, în special atunci când datele cu 
caracter personal sunt colectate fără ştirea persoanei vizate", prevede articolul 14 din proiectul adoptat de 
deputaţi. 
Potrivit iniţiativei, operatorii vor fi obligaţi să transmită şi scopul interceptării. 
"Operatorul este obligat să comunice următoarele informaţii: Scopurile şi temeiul juridic al prelucrării; Categoriile 
de date cu caracter personal vizate; Destinatarii sau categoriile de destinatari cărora le-au fost divulgate datele cu 
caracter personal", arată articolul 16 al Legii adoptate de Parlament. 
Legea adoptată mai prevede amânarea restricţionării sau omiterii dfurnizării de informaţii persoanei vizate în 
următoarele cazuri: 
"Operatorul poate dispune, după caz, măsura amânării, restricţionării sau omiterii furnizării de informaţii 
persoanei vizate numai dacă o astfel de măsură este necesară pentru: Evitarea obstrucţionării bunei desfăşurări a 
procesului penal; Evitarea prejudicierii, prevenirii, descoperirii, cercetării, urmăririi penale şi combaterii 
infracţiunilor sau a executării pedepselor; Protejarea ordinii şi siguranţei publice; Protejarea securităţii naţionale; 
Protejarea drepturilor şi libertăţilor celorlalţi", stipulează articolul 15 din actul normativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a promulgat legea privind finanţarea proiectelor pentru reducerea emisiilor de gaze 
Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul care promulgă legea privind stabilirea cadrului instituţional şi autorizarea 
Guvernului, prin Ministerul Finanţelor Publice, de a scoate la licitaţie certificatele de emisii de gaze cu efect de 
seră atribuite României la nivelul UE, informează Preşedinţia. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat şi decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă 
a Guvernului nr. 37/2018 pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 115/2011 
privind stabilirea cadrului instituţional şi autorizarea Guvernului, prin Ministerul Finanţelor Publice, de a scoate la 
licitaţie certificatele de emisii de gaze cu efect de seră atribuite României la nivelul Uniunii Europene. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare stabilirea cadrului legal de finanţare a proiectelor care au ca scop 
reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră în domeniile stabilite conform prevederilor art.3 alin.(4) şi art.10 
alin.(3) din Directiva 2003/87/CE a Parlamentului European şi a Consiliului de stabilire unui sistem de 
comercializare a cotelor de emisii de gaze cu efect de seră încadrul Comunităţii şi de modificare a Directivei 
96/91/CE a Consiliului. 
Iniţiativa legislativă a fost adoptată pe 24 octombrie de Camera Deputaţilor, în calitate de primă cameră sesizată. 
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De asemenea, Klaus Iohannis a semnat decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr. 36/2018 pentru completarea art. 4 din Ordonanţa Guvernului nr. 45/1997 privind 
înfiinţarea Societăţii Comerciale Compania naţională de transporturi aeriene române – „TAROM” - S.A. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare completarea art.4 din Ordonanţa Guvernului nr.45/1997, prin 
introducerea unor noi alineate care să prevadă obiectivul companiei - desfăşurarea activităţilor de transport în 
condiţii de siguranţă, securitate şi eficienţă. 
Astfel, prin modificarea legislativă se elimina barierele concurenţiale pentru operatorul aerian naţional şi se 
asigura o mai mare flexibilitate în gestionarea resurselor. 
Proiectul de lege a fost adoptat tot pe 24 octombrie de Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional. 
Mai mult, şeful statului a semnat decretul privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 54/2010 privind unele măsuri pentru combaterea evaziunii fiscale. 
Proiectul de Lege are ca obiect de reglementare modificarea următoarelor acte normative: 
• Legea nr. 571/2003 - Codul fiscal; 
• OUG 104/2002 - privind regimul vamal al mărfurilor comercializate în regim duty-free; 
• Legea nr.86/2006 - Codul vamal al României; 
• OG nr. 92/2003 privind Codul de procedură fiscală; 
• Legea nr. 31/1990 privind societăţile comerciale; 
• Legea nr. 241/2005 pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale; 
• Legea nr. 508/2004 privind înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea în cadrul Ministerului Public a Direcţiei de 
Investigare 
a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism; 
• Legea nr. 39/2003 privind prevenirea şi combaterea criminalităţii organizate; 
• OUG nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumuri 
Proiectul a fost adoptat tot pe 24 octombrie de Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ALERTĂ - Iohannis a semnat - Patru legi importante au fost promulgate 
Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat luni, 19 noiembrie a.c., următoarele decrete: 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 15/2018 
pentru modificarea și completarea unor acte normative (PL-x 252/25.04.2018); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 116/2017 
privind unele măsuri bugetare și pentru modificarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice 
(PL-x 161/28.03.2018); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 20/2018 
pentru completarea art. 5 din Ordonanța Guvernului nr. 80/2001 privind stabilirea unor normative de cheltuieli 
pentru autoritățile administrației publice și instituțiile publice (PL-x 282/07.05.2018); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 34/2018 
pentru completarea art. 5 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 40/2016 privind stabilirea unor măsuri la 
nivelul administrației publice centrale și pentru modificarea și completarea unor acte normative (PL-x 
388/20.06.2018). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Senatul a RESPINS înfiinţarea Colegiului Naţional al Moaşelor 
Senatul a respins, luni, proiectul de lege care prevede înfiinţarea Colegiului Naţional al Moaşelor din România 
(CNMR) şi recunoaşterea prin lege a profesiei de moaşă pe întreg teritoriul ţării. Asociaţia Moaşelor Independente 
şi Asociaţia Moaşelor din România cer reevaluarea propunerii legislative. 
Senatorii au adoptat raportul comun de respingere al Comisiei pentru sănătate şi Comisiei pentru muncă, cu 73 de 
voturi „pentru” respingerea iniţiativei, 17 voturi „împotrivă” şi o abţinere. 
Guvernul a anunţat că nu susţine propunerea legislativă, prevederile in cadrul acesteia fiind deja reglementate 
prin alte ordonanţe în vigoare. 
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Şi senatorul PNL Carmen Hărău a susţinut, în plen, că liberalii nu susţin iniţiativa legislativă. 
"În prezent reglementările existente cu privire la exercitarea profesiei de moaşă nu sunt armonizate cu 
reglementările Uniunii Europene în domeniu. Aproximativ 1000 de moaşe au obţinut licenţă de moaşă prin 
absolvirea de programe universitarea de stat acreditate dar sunt neintegrate adecvat sau deloc în sistemul de 
sănătate. Posturile care ar trebui să fie deţinute de moaşe sunt ocupate de alţi lucrători din sănătate care nu au 
competenţele necesare. Absolventele facultăţilor se află în imposibilitatea de activare şi deci de practicarea 
profesiei pentru care statul le-a finanţat", precizează iniţiatorii în expunerea de motive. 
Proiectul arată şi ce implică această profesia şi scopul principal al unei moaşe. 
"Profesia de moaşă este o profesie liberală, în domeniul sănătaţii materno-infantile ce se extinde la îngrijirea 
femeii de vârstă fertilă, sănătate sexuală, consiliere şi planning familial şi este furnizoare de servicii de sănătate, 
servicii medicale şi servicii conexe actului medical. Profesia de moaşă are ca scop principal asigurarea unei stări de 
sănătate de calitate în domeniul materno-infantil, a familiei şi femeii de vârstă fertilă în general şi a 
gravidei/mamei şi copilului ei în special, prin asigurarea accesului la îngrijiri de sănătate corespunzatoare şi/sau 
asistenţă medicală, furnizând servicii de specialitate individualizate, centrate pe femeie, copil şi familie precum şi 
practici preventive cu îndeplinirea măsurilor de urgenţă la nevoie", se arată în textul proiectului, al cărui principal 
iniţiator este deputatul PSD, Tamara Ciofu. 
Propunerea legislativă detaliază şi principalele atribuţii ale unei moaşe: "asigurarea unei bune informări, 
consilierea în materie de planificare familială şi prescrierea de metode contraceptive adecvate; diagnosticarea 
sarcinii, supravegherea sarcinii normale, efectuarea examinărilor necesare pentru supravegherea evoluţiei sarcinii 
normale, prescrierea şi consilierea privind testele necesare monitorizării sarcinii normale, recoltarea de probe 
biologice şi interpretarea rezultatelor; prescrierea şi consilierea privind examinările necesare diagnosticării 
sarcinilor cu risc; îngrijirea şi asistarea mamei în timpul travaliului şi monitorizarea stării fătului in utero prin 
mijloace clinice şi tehnice adecvate; monitorizarea şi asistarea naşterii normale inclusiv, la nevoie, efectuarea 
epiziotomiei şi în cazuri de urgenţă practicarea naşterii în prezentaţie pelviană; recunoaşterea, la mamă şi la copil, 
a semnelor care anunţă anomalii ce necesită intervenţia unui medic şi, după caz, asistarea acestuia", potrivit 
sursei citate. 
Controlul şi supravegherea exercitării profesiei de moaşă sunt realizate de Ministerul Sănătăţii şi de CNMR. Moaşa 
nu este funcţionar public, având în vedere natura profesiei şi obligaţiile fundamentale ale acesteia. 
"Moaşele îşi desfăşoară activitatea în sistem public şi/sau în sectorul privat, precum şi în regim independent în 
colaborare cu furnizorii de servicii de îngrijiri de sănătate. Activitatea moaşelor se desfăşoară în cadrul echipei de 
îngrijire materno-infantilă şi sănătate reproductivă sau independent, ca titulari ori asociaţi ai cabinetelor de 
practică independentă", mai propun parlamentarii PSD în proiect. 
Proiectul are şi un capitol care se referă la incompatibilitatea profesiei. 
Astfel, "este nedemnă" şi nu pot exercita profesia de moaşe persoanele "care au fost condamnate definitiv pentru 
săvârşirea cu intenţie a unei infracţiuni contra umanităţii sau vieţii în împrejurări legate de exercitarea profesiei şi 
pentru care nu a intervenit reabilitarea; moaşele cărora li s-a aplicat pedeapsa interdicţiei de-a exercita profesia 
pe durata stabilită prin hotărâre judecătorească definitivă". 
"Exercitarea profesiei de moaşă este incompatibilă cu orice acţiune de natură a aduce atingere demnităţii 
profesionale de moaşă sau bunelor moravuri, conform Codului de etică şi deontologie al profesiei de moaşă, emis 
de CNMR. Pe timpul stării de incompatibilitate se suspendă dreptul de exerciţiu al profesiei. În termen de 10 zile 
de la apariţia situaţiei de incompatibilitate moaşa este obligată să anunţe filiala CNMR a cărei membru este. La 
solicitarea moaşei si, respectiv la sesizarea oricărei persoane, instituţii sau autorităţi interesate, preşedintele 
filialei CNMR din care face parte persoana aflată în stare de incompatibilitate poate constitui o comisie pentru 
fiecare caz în parte, alcătuită din 3 membri, pentru a constata existenţa sau inexistenţa stării de 
incompatibilitate", prevăd reglementările care vizează incompatibilitatea profesiei de moaşă. 
Senatul a fost prima Cameră sesizată, Camera Deputaţilor având rol decizional în acest caz. 
Asociaţia Moaşelor Independente şi Asociaţia Moaşelor din România solicită reevaluarea propunerii legislative. 
„Asociaţia Moaşelor Independente şi Asociaţia Moaşelor din România solicită Senatului României reevaluarea 
propunerii legislative privind exercitarea profesiei de moaşă, precum şi înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea 
Colegiului Naţional al Moaşelor din România , în contextul în care presa suedeză a relatat că unii dintre asistenţii 
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medicali români care lucrează acolo nu au pregătirea necesară, deşi au diplome eliberate de şcoli postliceale din 
România şi autorizaţie de liberă practică eliberată de Ordinul Asistenţilor Medicali Generalişti, Moaşelor şi 
Asistenţilor Medicali din România. Având în vedere dezbaterile publice pe tema diplomelor false de care ar fi 
beneficiat unele asistente medicale, Asociaţia Moaşelor Independente şi Asociaţia Moaşelor din România îşi 
exprimă îngrijorarea faţă de acest fenomen şi aduce la cunoştinţă că acesta este unul din motivele pentru care 
moaşele din România doresc infiinţarea propriului Colegiu care să asigure aplicarea regulamentelor şi normelor 
care organizează şi reglementează exercitarea profesiei de moaşă. ”, se arată într-un comunicat de presă remis, 
luni, MEDIAFAX. 
Asociaţiile susţin că România are cea mai mare rată de mortalitate materno-infantilă din Europa. 
„Atenţionăm Senatul României că fenomenul diplomelor fără acoperire elaborate de unele şcoli postliceale poate 
avea implicaţii în egală măsură asupra sistemul public de sănătate din România, mai ales în sistemul de asistenţă 
comunitară în care moaşa, deşi prevăzută de legislaţia în vigoare, este înlocuită cu absolvente ale acestor scoli 
postliceale. România are cea mai mare rată de mortalitate materno-infantilă din Europa, de sarcini 
nesupravegheate şi de sarcini în rândul adolescentelor. Toate ţările care afişează indici favorabili în acest domeniu 
acordă servicii preventive şi de specialitate bazate pe moaşe. 
Refuzul nostru de a face parte din OAMGMAMR are la bază şi faptul că reprezentantul Guvernului care a facut 
precizari de respingere a proiectului de act normativ este tocmai D-l Mircea Timofte ( angajat in functia de 
asistent şef in cadrul Ministerului Sănătăţii) , preşedintele OAMGMAMR, care se află în stare vădită de 
incompatibilitate şi, în acest caz, aceste precizări nu pot fi primite”, transmite Asociaţia Moaşelor din România. 
Propunerea legislativă privind exercitarea profesiei de moaşă, precum şi înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea 
Colegiului Naţional al Moaşelor din România respinsă, luni, de Senat urmează să fie dezbătută şi votată în plenul 
Camerei Deputaţilor, care este for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prim-ministrul, după ce Firea a cerut trecerea Metrorex la Primăria Capitalei: Nu pot să fac lucruri pe care 
legea nu mi le permite 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat luni, la Parlament, legat de solicitările primarului Capitalei, Gabriela Firea, că 
a sprijinit-o pe aceasta în „multe proiecte” dar nu poate să facă ceea ce legea nu îi permite. 
Întrebată dacă este posibil ca în mandatul său de premier, să fie transferate la Primăria Capitalei, aşa cum a cerut 
Gabriela Firea, centura Capitalei, Metroul şi ELCEN, premierul Viorica Dăncilă a spus că va avea săptămâna 
viitoare o discuţie pe această temă cu edilul bucureştean. 
„Am solicitat de la fiecare minister în parte un punct de vedere bazat pe legislaţie, pe ceea ce se poate sau nu se 
poate. O să avem o discuţie săptămâna viitoare cu dna Primar General tocmai pentru a explica fiecare punct din 
cele trei solicitări ale domniei sale. Cred că cea mai bună armă este dialogul şi cred că acest dialog trebuie să îl 
facem la Guvern şi nu prin intermediul unuia sau altuia”, a spus acesta. 
Şeful Executivului a adăugat că a ajutat-o pe Firea când a fost posibil legal. 
„Am avut dialog, am sprijinit-o pe dna Primar General în multe proiecte, dar atunci când a fost posibil. Când nu a 
fost posibil, nu pot să fac nişte lucruri pe care legea nu mi le permite. Deci vom avea o discuţie săptămâna viitoare 
pe cele trei proiecte solicitate de dna Primar General”, a menţionat Dăncilă. 
Primarul Capitalei i-a dat luni preşedintelui PSD, Liviu Dragnea, trei foi scrise de mână în care îşi anunţă demisia 
din fruntea PSD Bucureşti şi îşi motivează gestul prin faptul că formaţiunea a abandonat proiectele mari ale 
Capitalei, cum ar fi Centura ocolitoare, metroul sau ELCEN. 
"Consider că programul politic şi administrativ, cu sprijinul căruia atât eu, cât şi PSD, am câştigat alegerile locale 
din Bucureşti în anul 2016, a fost abandonat. O serie de autorităţi centrale au blocat sau întârziat proiectele mari 
ale Capitalei: Centura ocolitoare, ELCEN, metrou”, a scris Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul Dancila recunoaste la CJUE ca NU a implementat directiva spalarii banilor si cere sanctiuni mai mici 
Agentul guvernamental al Romaniei la Curtea de Justitie a Uniunii Europene (CJUE) admite ca tara noastra nu a 
implementat in legislatia nationala Directiva Europeana 2015/849 privind combaterea spalarii banilor si a 
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finantarii terorismului. 
Astfel, Romania risca sa sa fie condamnata de magistratii europeni si sa plateasca sanctiuni de milioane de euro 
chiar in perioada in care detine Presedintia Consiliului UE, prima jumatate a anului 2019. 
Potrivit "Memoriului in aparare" depus de Cantar la CJUE, "Guvernul Romaniei considera ca si-a indeplinit partial 
obligatiile". Agentul guvernamental solicita instantei europene o sanctiune mai mica. 
El arata ca Romania a implementat partial, in alte legi sau hotarari de guvern, prevederi din aceasta directiva 
europeana. Proiectul legislativ de implementare a acestei directive a trecut luna trecuta de Parlament si este in 
prezent la Curtea Constitutionala. 
Memoriul semnat de Radu Cantar are 43 de pagini, din care pledoaria de 27 de pagini si anexe. 
Unul din motivele invocate de Cantar: "Romania nu a fost niciodata condamnata de catre Curte pentru 
neindeplinirea obligatiei de transpunere in termen a unei directive UE in niciun domeniu, deci nici in domeniul 
combaterii spalarii banilor, care face obiectul Directivei 2015/849". 
"Problema" actiunilor la purtator 
Radu Cantar incearca sa diminueze si impactul activitatii firmelor cu actiuni la purtator din Romania. El explica 
faptul ca in tara noastra sunt prea putine astfel de societati. 
Directiva europeana privind combaterea spalarii banilor cerea in iunie 2015 ca firmele cu actiuni la purtator sa-si 
faca public actionariatul. 
USR a acuzat in Parlament ca tergiversarea a avut ca scop sa nu-l supere pe liderul PSD, Liviu Dragnea, baronii 
locali si arata cu degetul catre firma Tel Drum. 
Cine este Radu Cantar 
Radu Cantar a fost numit de premierul Viorica Dancila in mai 2018 avocat al Romaniei la Curtea de Justitiei a UE, 
cu rang de subsecretar de stat, fiind promovat de mai multi membri PSD din Oltenia. El a fost sustinut de fostii 
demisionari din Ministerul de Externe, ministrul Victor Negrescu si secretarul de stat Cristian Winzer. 
Potrivit Adevarul, in declaratia de avere din 2017, Cantar mentioneaza ca a castigat aproximativ 3.000 de lei din 
pariuri sportive. Costin Cantar a jucat la pariuri in timp ce era angajat in functia de inspector la Consiliul 
Concurentei. 
Radu Cantar este fiul lui Mircea Cantar, seful ziarului "Cuvantul Libertatii" din Craiova, o publicatie apropiata de 
liderii PSD Dolj, Lia Olguta Vasilescu si Claudiu Manda. In 2016, Costin Cantar a picat un examen de intrare in MAE, 
potrivit sursei citate. 
CE: "Romania si-a incalcat obligatiile" 
In acest caz, Comisia Europeana cere magistratilor de la Curtea de Justitie a UE: 
- sa constate ca Romania si-a incalcat obligatiile care-i reveneau in acest caz. 
- sa oblige Romania la plata unor penalitati pe zi de intarziere pentru incalcarea obligatiei de comunicare a 
masurilor de transpunere a Directivei 2015/849/UE in cuantum de21.974,40 euro/zide la data pronuntarii 
hotararii in prezenta cauza. 
- Sa oblige Romania la plata unei sume forfetare, bazate pe un cuantum zilnic de 6.016,80 euro, inmultit cu 
numarul zilelor care s-au scurs incepand din ziua urmatoare expirarii termenului de transpunere stabilit in 
directiva in cauza pana la data indeplinirii obligatiilor de catre Romania, sau, in lipsa indeplinirii obligatiilor, pana 
la data pronuntarii hotararii de catre Curte, sub rezerva depasirii sumei forfetare minime de 1.887.000 euro. 
- Sa condamne Romania la plata cheltuielilor de judecata. 
Povestea unei Directive "uitate" 
Din momentul in care Directiva a fost votata, iunie 2015, Executivul de la Bucuresti nu a facut nimic pentru a o 
implementa. Au fost doar vorbe goale transmise oficialilor de la Bruxelles. Desi in intarziere, Guvernul a ales in 
2018, inexplicabil, calea legislativa cea mai lunga - un proiect de lege. In locul unei ordonante de guvern. In acest 
context, Comisia Europeana (CE) a anuntat, in iulie 2018, ca a demarat o procedura impotriva Romaniei si Greciei 
in fata Curtii de Justitie a UE, pentru ca cele doua state membre nu au implementat directiva. 
Dupa mai multe discutii, in care punctele de vedere ale Opozitiei au fost ignorate, Senatul (24 septembrie) si 
Camera Deputatilor (24 octombrie) au votat proiectul legislativ si l-au trimis la promulgare. 
Societatea civila a criticat actul votat, deoarece apar prevederi controversate, in baza carora Guvernul poate 
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controla ONG-urile, prevederi care care nu existau in Directiva Europeana. Opozitia a sesizat Curtea 
Constitutionala. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PNL a decis sa sesizeze Avocatul Poporului cu privire la Fondul Suveran de Investitii 
Presedintele PNL, Ludovic Orban, a anuntat luni seara ca liberalii vor sesiza Avocatul Poporului cu privire la OUG 
referitoare la infiintarea Fondului Suveran de Dezvoltare si Investitii (FSDI). 
"Sesizam Avocatul Poporului, dar va spun ca nu pot sa faca Fondul Suveran de Investitii numai in baza acestei 
ordonante, trebuie sa dea o hotarare de guvern. Noi sesizam la Ciorbea, Ciorbea bineinteles ca nu va da curs 
sesizarii noastre, asa cum nu a facut la nicio ordonanta de urgenta care exista riscul sa fie declarata 
neconstitutionala", a declarat Ludovic Orban, la Realitatea TV. 
El a acuzat PSD ca a "bagat la sertar" proiectele de lege de aprobare a unor ordonante pentru ca diferitele acte 
normative sa nu fie sesizate la CCR si a dat drept exemple Ordonanta privind contractele part-time si Ordonanta 
referitoare la supraimpozitarea persoanelor cu dizabilitati. 
Ludovic Orban a declarat vineri, la Arad, ca Ordonanta de Urgenta privind FSDI pregateste "cea mai mare 
escrocherie postrevolutionara" prin punerea sub control politic a tuturor companiilor de stat, el mentionand ca 
liberalii se opun acestui fond. 
In acest context, liderul PNL a amintit faptul ca liberalii au atacat la Curtea Constitutionala Legea de infiintare a 
Fondului Suveran de Investitii si ca aceasta a fost declarata neconstitutionala, in integralitatea ei. 
"Guvernul a adoptat ieri (joi, n.red.) o ordonanta de urgenta care pregateste cea mai mare escrocherie 
postrevolutionara, si anume, asa-zisul Fond Suveran de Dezvoltare si de Investitii. (...) Persista in acest demers 
ticalos de jefuire a celor mai importante si profitabile companii de stat in incercarea de a atinge cateva obiective. 
Ce inseamna acest Fond Suveran de Investitii? 
Inseamna ca toate companiile de stat profitabile vor fi puse sub controlul politic al unui om numit de Dragnea, cel 
mai probabil ministrul Finantelor sau daca nu ministrul Finantelor, atunci apropiatul in ale infractiunilor domnului 
Dragnea, Darius Valcov, care este, dupa opinia mea, mintea diabolica din spatele acestui Fond Suveran de 
Dezvoltare si Investitii", a afirmat Ludovic Orban. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 BNR: Profitul net cumulat al băncilor din România a fost de 5,88 miliarde de lei, la nouă luni 
Cele 35 de bănci din România au obţinut un profit net cumulat de aproape 5,88 miliarde de lei, în primele nouă 
luni ale acestui an, valoare necompensată cu pierderile, o creştere cu 42%, comparativ cu aceeaşi perioadă a 
anului trecut, arată datele afişate de Banca Naţională a României (BNR). 
Din acest total, 81%, respectiv 4,77 miliarde de lei, l-au adunat primele şase bănci din piaţă, ca pondere a 
activelor. 
Valoarea activelor sistemului bancar românesc a crescut, în aceeaşi perioadă, cu 9,5%, comparativ cu aceeaşi 
perioadă a anului trecut, cu 4% faţă de finele anului trecut, cu 3,1%, comparativ cu finele primului semestru, şi cu 
2,4%, comparativ cu mijlocul acestui an, până la aproape 445,2 miliarde de lei, conform datelor Băncii Centrale. 
La 30 septembrie 2018, faţă de aceeaşi dată a anului trecut, rentabilitatea activelor (indicatorul ROA) era de 
1,76%, cu 40 de puncte procentuale de bază peste cea de la aceeaşi dată a anului trecut, iar rentabilitatea 
capitalurilor proprii (indicatorul ROE) era la 16,35%, o creştere cu 3,45 puncte procentuale. 
În plus, indicatorul de solvabilitate a rămas în jurul nivelului de 20%, la finele primelor nouă luni ale acestui an, 
coborând la 19,97%, de la 20,07% la finele primelor şase, şi urcând de la 18,98% la aceeaşi dată a anului trecut. 
Acest nivel este mult peste cel impus de normele europene, care este de 8%, ceea ce arată că băncile din ţara 
noastră mai au mult spaţiu pentru a creşte creditarea. 
În schimb, rata rentabilităţii activităţii de bază a crescut cu 7,13 puncte procentuale, de la an la an, şi cu 9,56 
puncte procentuale, faţă de trimestrul anterior, până la 188,33%. 
Sistemul bancar din România a consemnat un profit net cumulat de 1,77 miliarde de lei, în primul trimestru al 
acestui an, şi de 3,6 miliarde de lei pentru primele şase luni. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Preşedintele Curţii de Conturi Europene, în România: Ce mesaj transmite decidenților de la București 
Preşedintele Curţii de Conturi Europene, Klaus-Heiner Lehne, face până pe 20 noiembrie o vizită oficială în 
România, la invitaţia preşedintelui Curţii de Conturi a României, Mihai Busuioc. 
Într-un interviu acordat postului Antena 3, Klaus-Heiner Lehne a transmis României să fie curajoasă și să profite 
cât mai mult de oportunitatea preluării președinției rotative a Consiliului Uniunii Europene. 
"Momentul în care România va prelua președinția Consiliului European se apropie iar noi, una dintre cele șapte 
instituții ale Uniunii Europene, la fel ca și auditorii europeni, suntem supuși unei reforme, avem o nouă strategie, 
încercăm să trecem de la o abordare clasică spre un audit performant privind eficiența investițiilor, dar poți face 
asta doar dacă discuți în prealabil cu membrii, cu unii membri din Parlamentul European', a spus Lehne, pentru 
Antena 3. 
Potrivit președintelui Curții de Conturi Europene, România ar trebui să se concentreze pe Cadrul Financiar 
Multianual. 
"Austriecii nu l-au terminat, așa că dacă ar fi terminat înainte de alegeri ar fi foarte bine, dacă nu, este bine și așa, 
dar e foarte important să se înregistreze cât mai multe progrese posibil", a subliniat Klaus-Heiner Lehne. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Black Sea Oil & Gas a semnat cu Engie un acord de vânzare a gazelor din Marea Neagră 
Black Sea Oil & Gas a semnat cu ENGIE un acord de vanzare a gazelor naturale provenite din Marea Neagră. 
Contractul va fi aplicabil doar in cazul obtinerii deciziei finale de a investi in proiect, informează Black Sea Oil & 
Gas. Acest acord a fost semnat la doar câteva zile după ce Black Sea Oil & Gas si Transgaz SA au încheiat un 
contract pe 15 ani de transport al gazelor naturale din Marea Neagră în sistemul național de transport. Aceste 
acorduri sunt încheiate la scurt timp după aprobarea Legii Offshore. 
Black Sea Oil & Gas SRL (BSOG) împreună cu partenerii săi de concesiune, Petro Ventures Resources SRL şi Gas 
Plus International B.V., anunță semnarea acordului de vânzare a gazelor naturale cu ENGIE, prin intermediul 
filialei sale ENGIE Energy Management România SRL, pentru livrarea de gaze naturale din Proiectul Dezvoltare 
Gaze Naturale Midia, se arată într-un comunicat de presă. 
Potrivit acestui acord, care va fi aplicabil doar în cazul obținerii deciziei finale de a investi în proiectul MGD, ENGIE 
va achiziționa gaze naturale din zăcămintele Ana și Doina pe o perioadă de minim 10 ani, în conformitate cu 
legislația românească. Volumele contractuale preconizate la finalizarea proiectului reprezintă 0,5 miliarde de 
metri cubi de gaze pe an. Gazele vor fi livrate la punctul de intrare Vadu în Sistemul Național de Transport al 
gazelor naturale din România. 
Proiectul MGD constă în săparea a cinci sonde de producţie (o sondă submarină la Doina şi patru sonde de 
producţie la Ana), un ansamblu submarin de producţie pe zăcământul Doina care va fi conectat printr-o conductă 
de 18 km la platforma de producţie monitorizată şi operată de la ţărm, amplasată pe zăcământul Ana. O conductă 
submarină de 126 km va asigura transportul gazelor de la platforma Ana la ţărm, până la noua staţie de tratare a 
gazelor (STG).  
Despre BSOG şi partenerii săi 
Black Sea Oil & Gas SRL, deţinută de Carlyle International Energy Partners şi Banca Europeană pentru 
Reconstrucție și Dezvoltare, este o companie independentă de petrol şi gaze cu sediul în România care desfăşoară 
operaţiuni de explorare, dezvoltare şi exploatare a resurselor convenţionale de ţiţei şi gaze naturale. În prezent 
portofoliul companiei este alcătuit din concesiunea privind perimetrele XV Midia - Zona de Apă de Mică Adâncime 
şi XIII Pelican, situate în platforma continentală a Mării Negre, în care BSOG deţine o participaţie de 65% şi 
calitatea de operator.  
Gas Plus este al patrulea cel mai mare producător de gaze naturale din Italia activ în principalele sectoare ale 
industriei gazelor naturale, în special în domeniul explorării, producției, achiziției, distribuției și vânzării cu 
amănuntul. La 31 decembrie 2017 grupul avea 45 de concesiuni de exploatare situate pe întreg teritoriul Italiei, 
un total de aproximativ 1.600 de kilometri de rețea de distribuție în 39 de municipalități deservind peste 72.000 
de utilizatori finali, şi un număr de 181 de angajați. Gas Plus deține o participație de 15% în concesiunea privind 
perimetrele XV Midia - Zona de Apă de Mică Adâncime şi XIII Pelican, situate în platforma continentală a Mării 
Negre. 
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Petro Ventures, un grup privat de investiții, deține o participație de 20% în concesiunea privind perimetrele XV 
Midia - Zona de Apă de Mică Adâncime şi XIII Pelican, situate în platforma continentală a Mării Negre. 
Grupul francez ENGIE este lider mondial în domeniul energiei și al serviciilor energetice, axat pe trei activități 
principale: producția de energie cu emisii scăzute de carbon bazată în special pe gaze naturale și energii 
regenerabile; rețele globale și soluții pentru clienți. În România, Grupul activează în distribuția gazelor naturale 
(rețea de 19.000 kilometri), în furnizarea de gaze naturale (1.7 milioane de clienți) și electricitate, precum și în 
servicii conexe și în producția de energie regenerabilă (două parcuri eoliene cu o capacitate instalată totală de 98 
MW). 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 CFR pornește licitația pentru linia de tren Gara de Nord - Aeroport Otopeni 
CFR va demara până la finele anului două licitații ce prevăd selectarea unui consultant, dar și a unui 
constructor, pentru proiectarea şi execuţia lucrărilor de modernizare a liniei de cale ferată Bucureşti Nord – 
Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti. 
Prima dintre licitaţiile ce urmează să fie publicate se referă la contractarea serviciilor de proiectare şi execuţie 
lucrări aferente obiectivului de investiţii “Modernizarea liniei de cale ferată Bucureşti Nord – Aeroport 
Internaţional Henri Coandă Bucureşti, Faza I: Racord C.F. la terminalul T1, Aeroport Internaţional Henri Coandă 
Bucureşti”, potrivit clubferoviar.ro. 
Licitaţia este estimată la 497,38 milioane lei, fără TVA. 
Termenul limită pentru primirea scrisorii de exprimare a interesului este 24 decembrie 2018, şi, tot la aceeaşi dată 
este prevăzută şi începerea procedurilor de atribuire. 
Data estimată pentru publicarea anunţului de participare este 24 decembrie 2018. 
Proiectul este finanţat prin Programul Operaţional Infrastructura Mare – POIM. 
Criteriul de atribuire va fi cel mai bun raport calitate – preţ. Tot în criteriul de atribuire, propunerea tehnică va 
avea o pondere de 60%, iar preţul ofertei va avea o cotă de 40%. 
CFR SA estimează că durata contractului va fi de 14 luni pentru proiectare şi execuţie lucrări, din care 2 luni 
proiectare şi 12 luni execuţie lucrări. Perioada de garanţie va fi de 60 de luni. 
Potrivit descrierii proiectului, constructorul ce urmează să fie selectat va trebui să asigure lucrările aferente 
obiectivului de investiţie ce constau în proiectarea şi execuţia lucrărilor în conformitate cu legislaţia şi 
reglementările tehnice în vigoare. Se vor executa lucrări de infrastructură şi suprastructura c.f., lucrări de artă, 
construcţii civile, arhitectură, rezistenţă, semnalizări feroviare, telecomunicaţii feroviare. Tehnologiile de execuţie 
vor ţine seama de toate condiţionările impuse de avize şi de încadrarea în durata contractului. 
Cea de-a doua licitaţie se referă la contractarea serviciilor de consultanţă şi supervizare a proiectării şi execuţiei 
lucrărilor aferente obiectivului de investiţii menţionat mai sus. 
Această licitaţie este estimată la o valoare de 6,96 milioane lei. 
Anumite cerinţe sunt la fel cu cele cuprinse în licitaţia pentru proiectare şi execuţie, astfel că termenul limită 
pentru primirea scrisorii de exprimare a interesului este 24 decembrie 2018, şi, tot la aceeaşi dată este prevăzută 
şi începerea procedurilor de atribuire. 
Data estimată pentru publicarea anunţului de participare este 24 decembrie 2018. 
Proiectul este finanţat prin Programul Operaţional Infrastructura Mare – POIM. 
Criteriul de atribuire va fi cel mai bun raport calitate – preţ. Tot în criteriul de atribuire, propunerea tehnică va 
avea o pondere de 60%, iar preţul ofertei va avea o cotă de 40%. 
Potrivit descrierii proiectului, consultantul ce urmează să fie selectat va trebui să asigure supervizarea de înaltă 
calitatea a lucrărilor de proiectare şi execuţie, administrarea corectă a contractului de lucrări de proiectare şi 
execuţie, cu consilierea CFR SA pe probleme contractuale, asigurarea unui sistem de contabilitate corespunzător 
şi înregistrarea progresului lucrărilor, asistarea CFR SA în planificarea la timp a fondurilor, asistarea CFR SA în 
managementul de proiect, monitorizarea şi evaluarea activităţii antreprenorului. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Pedeapsa primită de un german care a angajat ilegal în abatoare 1.000 de români 
Tribunalul Regional din Duisburg l-a condamnat la 7 ani de închisoarepe un bărbat de 55 de ani, din Rheurdt, care a 
angajat ilegal aproape 1.000 de români în abatoare. 
Ralf R. a fost acuzat că a organizat în zonă o ”mafie a cărnii”, provocând o evaziune fiscală de milioane de euro. 
Potrivit nrz.de, bărbatul a fost găsit și de rețineri din salariile românilor angajați în abatoare, plătiți cu sume cuprinse 
între 1,5 și 6 euro pe oră. 
Potrivit unui comunicat al instanței din Duisburg, Ralf R. „se folosea de o rețea de companii din Germania și 
străinătate utilizând facturi false și contracte fictive de muncă”. 
Statul german ar fi fost păgubit cu 20 de milioane de euro din aceste activități, însă pe parcursul procesului au fost 
descoperite dovezi doar pentru o evaziune de 6,5 milioane. 
Procesul a început în octombrie 2017 și a durat 107 zile, fiind considerat cel mai important și îndelungat proces 
penal de la Tribunalul Regional din Duisburg. 
Procurorii au constatat că activitatea ilegală, pe care au denumit-o „Mafia Cărnii”, s-a derulat pe o perioadă de 
aproximativ șapte ani și se desfășura cu precădere în zona localității Kamp-Lintfort. 
În urma procesului, un complice a primit 5 ani de închisoare, iar alți doi au fost plasați sub control judiciar.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 Romania ramane pe primul loc in topul tarilor UE cu cele mai multe locuinte care au WC in fundul curtii - 
Eurostat 
Romania conduce si in acest an in topul statelor membre ale UE cu WC in fundul curtii, aproape o treime dintre 
locuinte neavand toaleta moderna si cu apa curenta, arata cel mai recent studiu Eurostat. 
Datele au fost prezentate public luni, cu prilejul Zilei Mondiala a Toaletei, marcata in fiecare an cu scopul de a 
atrage atentia asupra faptului ca circa 2,4 miliarde din populatia globului traieste fara acces la toalete, in ciuda 
dreptului international al oamenilor la apa si igiena. 
Romania ocupa primul loc in top, cu 29,7%, fiind urmata la foarte mare distanta de Bulgaria (16,7%) si Lituania 
(12,2%), informeaza Eurostat. 
Datele corespund anului 2017. Si in anul precedent Romania se afla tot pe rusinosul loc unu, cu 32,6%. 
La capatul opus al clasamentului se afla Malta, Suedia, Irlanda si Marea Britanie, tari pentru care nici nu mai exista 
date cu privire la existenta unor WC-uri in afara casei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Două noi închisori, cu capacitate totală de 1.900 de locuri, vor fi construite în România. Proiectele vor costa 
177 de milioane de euro 
Două închisori, din judeţele Prahova şi Buzău, vor fi construite după ce Guvernul a primit un împrumut în valoare 
de 177 de milioane de euro pentru construirea de noi spaţii pentru consolidarea sistemului penitenciar şi să 
îmbunătăţească condiţiile de detenţie. 
„Astăzi, 19.11.2018, la Paris, Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei (CEB) a anunţat că a fost aprobat un 
împrumut de 177 milioane de euro guvernului român, pentru construirea de noi spaţii care să consolideze 
sistemul penitenciar şi să îmbunătăţească condiţiile de detenţie. Împrumutul furnizat de CEB reprezintă o 
contribuţie majoră la planurile guvernamentale de îmbunătăţire a calităţii şi capacităţii instituţiilor penitenciare, 
în conformitate cu calendarul de măsuri 2018-2024 pentru soluţionarea supra-aglomerării carcerale şi a 
condiţiilor de detenţie, adoptat prin Memorandum, de către Guvernul României”, informează Administraţia 
Naţională a Penitenciarelor, printr-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, fondurile CEB vor fi utilizate pentru construirea a două unităţi penitenciare, în localitatea 
Berceni, judeţul Prahova, cu o capacitate de 1.000 de locuri, respectiv în localitatea Unguriu, judeţul Buzău, cu o 
capacitate de 900 de locuri. 
Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei va sprijini şi construirea de facilităţi pentru personalul din sistemul 
administraţiei penitenciare, inclusiv pentru formare şi dezvoltare profesională, în oraşul Pantelimon, judeţul Ilfov 
şi în localitatea Rodbav, judeţul Braşov. 
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Comisia Europeană anunţă că nu are îngrijorări în ceea ce priveşte capacitatea României de a prelua Preşedinţia 
Consiliului UE 
Şeful purtătorilor de cuvânt ai Comisiei Europene, Schinas Margaritis, a afirmat, luni, că instituţia europeană nu 
are îngrijorări că România nu ar fi pregătită pentru preluarea Preşedinţiei Consiliului UE. 
Întrebat, luni într-un briefing de presă dacă, odată cu demisia lui Victor Negrescu din funcţia de ministrul delegat 
pentru Afaceri Europene există îngrijorări din partea CE cu privire la pregătirile pentru preluarea Preşedinţiei 
Consiliului UE de către România, şeful purtătorilor de cuvânt al Comisiei Europene, Schinas Margaritis a replicat: 
"Nu avem îngrijorări. Avem încredere în profesionalismului viitoarei preşedinţii române şi nivelul satisfăcător 
aranjamentelor administrative care urmează. Şi aşteptăm să colaborăm". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anul în care ar putea deveni funcţional bugetul zonei euro 
Bugetul zonei euro probabil va intra în vigoare începând din anul 2021, a anunţat luni seară Bruno Le Maire, 
ministrul francez de Finanţe. 
Bugetul zonei euro "ar urma să devină funcţional începând din 2021", a declarat Bruno Le Maire după reuniunea 
miniştrilor de Finanţe ai ţărilor din zona euro. 
Planul propus de Germania şi Franţa privind bugetul zonei euro ar putea fi "un pas extrem de important" pentru 
reformarea uniunii monetare, a declarat Mario Centeno, preşedintele Eurogrup, citat de site-ul agenţiei Reuters. 
(Sursa: Mediafax) 
 
OPEC a pierdut controlul. Cei trei oameni care decid preţul petrolului au interese divergente 
OPEC a pierdut controlul asupra preţului petrolului, în condiţiile în care acţiunile sau mesajele pe Twitter a trei 
oameni – preşedintele american Donald Trump, cel rus Vladimir Putin şi prinţul moştenitor saudit Mohammed Bin 
Salman – vor determina cursul preţului petrolului în 2019 şi după. 
Dar fiecare dintre ei are propriile dorinţe, comentează Bloomberg. În timp ce OPEC avea un scop comun, SUA, 
Rusia şi Arabia Saudită domină livrările globale. Împreună cele trei state produc mai mult petrol decât cei 15 
membri ai OPEC, şi toate trei statele şi-au sporit livrările la niveluri record, care ar putea fi şi mai mari anul viitor. 
Aceste creşteri ale producţiei, alături de previziunile optimiste leegate de cerere, precum şi decizia preşedintelui 
Trump de a excepta unele state de la sanţiunile impuse Iranului au schimbat sentimentele pieţei, de la temeri 
legate de o eventuală penurie la o abundenţă de stocuri de petrol, în doar trei luni. 
Pe măsură ce preţurile au scăzut, Arabia Saudită a anunţat că îşi va reduce exporturile cu 500.000 de barili pe zi 
luna viitoare şi şi-a avertizat colegii producători că au nevoie să taie aproximativ 1 milion de barili pe zi faţă de 
nivelurile din octombrie. Solicitarea a declanşat un răspuns lipsit de entuziasm de la Putin şi o mustrare pe Twitter 
de la Trump. 
Bin Salman are nevoie de veniturile din petrol pentru a-şi finanţa planurile ambiţioase de a transforma Arabia 
Saudită. Fondul Monetar Internaţional a prognozat că ţara va avea nevoie de un preţ de 73,3 dolari/baril pentru a-
şi echilibra bugetul. Petrolul Brent se tranzacţionează cu 5 dolari mai puţin, iar Arabia Saudită aplică un discount 
faţă de benchmarkul de referinţă din Marea Nordului. Prelungirea reducerilor de producţie pentru al treilea an 
este singura modalitate în care Arabia Saudită poate obţine preţul de care are nevoie. 
Bin Salman se va confrunta cu mai multe provocări in partea lui Putin şi a lui Trump. Preşedintele rus nu a aratat 
prea mare entuziasm în privinţa reducerii producţiei. Bugetul Moscovei este mult mai puţin dependent de preţul 
petrolului acum decât în momentul în care Rusia a acceptat să să se alăture eforturilor OPEC de a reechilibra piaţa 
petrolului, în 2016. 
Dar Putin ar putea decide că menţinerea relaţiei bune cu prinţul saudit merită un mic sacrificiu. Oricum, Putin a 
declarat recent că un preţ al petrolului de aproximativ 70 de dolari pe baril îl satisface "complet". 
Opoziţia de la Trump va fi, desigur, mult mai puternică şi va veni într-un moment când preşedintele american şi 
Mohammed Bin Salman încearcă să-şi păstreze relaţia politică, în timp ce senatorii americani iau în considerare 
sancţiuni mai aspre faţă de Arabia Saudită, ca răspuns la războiul din Yemen şi uciderea jurnalistului disident 
Jamal Khashoggi. 
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O ameninţare mai mare faţă de planurile saudite ar putea veni de la petroliştii din Texas. Producătorii americani 
au adăugat un plus de producţie egal cu volumul producţiei Nigeriei, în ultimele 12 luni. Producţia lor ar putea 
atinge 12 milioane de barili pe zi în aprilie, potrivit Departamentului Energiei, cu şase luni mai devreme decât 
estimările iniţiale şi cu 1,2 milioane de barili pe zi mai mult decât s-a estimat în ianuarie. 
Aşa că Arabia Saudită riscă să se confrunte cu mânia lui Trump, cu indiferenţa lui Putin şi cu o efervescentă 
industrie petrolieră americană atunci când va dori să echilibreze piaţa petrolieră, în 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
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